
»Želimo biti prisotni v
lokalnem okolju«

Društvo upokojencev Žirovnica letos praznuje 70 let
obstoja. Najštevilčnejše društvo v občini šteje dobrih

800 članov, pod njegovim okriljem deluje 16 različnih
sekcij. S svojim delovanjem poskuša starejšim omogo-
čiti aktivno preživljanja tretjega življenjskega obdobja

in nuditi pomoč, kjer je potrebna. Društvo je med pr-
vimi v Sloveniji pričelo izvajati program Starejši za sta-

rejše, njegova prizadevanja zadnja leta so med drugim

usmerjena v gradnjo doma
starostnikov v občini. Ob
okrogli obletnici smo k be-
sedi povabili predsednika

društva Zdravka Malnarja.

Društvo upokojencev Žirovni-

ca je bilo ustanovljeno konec
leta 1952, pred tem so žirov-
niški upokojenci delovali pod

okriljem Društva upokojencev

Radovljica. Sprva so imeli svo-

je prostore v gasilskem domu

v Zabreznici, leta 1973 so od
podjetja Gorenjka kupili Gostišče Osvald, tedaj seje imenovalo
Gostišče Zelenica, kjer ima društvo sedež še danes. Prvi pred-

sednik društva je bil Jože Vidic, aktualni predsednik Zdravko
Malnarje vodenje leta 2011 prevzel od Edvarda Kavčiča, danes
častnega predsednika društva. 31. decembra 2021 je bilo v
društvo včlanjenih 810 članic in članov, od tega 739 naših ob-
čanov in 71 občanov drugih občin. Povprečna starost članstva

je bila 75 let. Najstarejši član je štel 99, najstarejša članica 96
let, 225 članov je bilo starejših od 80 let.

Predsednik Društva upokojen-

cev Žirovnica Zdravko Malnar

Društvena aktivnost ima danes drugačen pomen kot
pred leti, mnoga društva beležijo upadanje svojega

članstva, se s tem srečujete tudi v Društvu upokojencev

Žirovnica?

Tudi pri nas se srečujemo s tem problemom, vendar ni tako
pereč. Kljub posledicam koronavirusa v zadnjih dveh letih smo

upadanje članstva uspeli ustaviti, kar si lahko štejemo za uspeh.

Prepričan sem, da je to posledica vlaganj društva tako v objek-

te kot tudi v dejavnosti. Seveda pa velik poudarek dajemo

socialni noti v okviru skrbi za občane, stare 80 let in več, in
dejavnostim v okviru programa Starejši za starejše.

V zadnjih letih smo uredili prostor za nihajno kroglo in prepla-

stili balinišče. Obnovili smo društveni objekt, v katerem domuje

knjižnica, tam se naši člani družijo ob igranju pikada in drugih

družabnih iger. Dejavnosti, za katere sami nimamo ustreznih

prostorov, potekajo v najetih prostorih pri Zavodu za šport

Jesenice in v TVD Partizan Žirovnica.

Naši člani preko društva lahko naročijo kurilno olje, imajo po-
pust za hrano v Gostišču Osvald in še kaj bi se našlo. Ne smemo

pozabiti, da imamo tudi svoj posmrtninski sklad, iz katerega

se svojcem izplača določen znesek.

Menim, da so naše dejavnosti in, seveda, dobri pogoji za iz-
vajanje le-teh tisto, kar člane najbolj privlači. Dejavnosti stalno

razvijamo in dopolnjujemo. Trudimo se,

da bi bila vsaka zase čim bolj zanimiva.

To je edino zagotovilo za rast in razvoj
društva. Je pa aktivnost v društvu tudi

poseben način življenja - predvsem druženja.

V društvu deluje kar 16 sekcij, ki ponujajo pester nabor
aktivnosti. Katera področja pokrivate, kje je zanimanje

največje?

Tako je. V društvu deluje 16 sekcij in programov, tako vsakdo
lahko najde kaj zanimivega zase - od programa ročnih del,

kulturno-izobraževalnega programa, knjižnice do turističnih
izletov.

Zelo pester je rekreacijsko-tekmovalni program, ki obsega po-
hodništvo, tenis in namizni tenis, kolesarjenje, balinanje, keglja-

nje, kegljanje z nihajno kroglo, pikado, šah, prstomet in zimsko

rekreacijo. V letošnjem letu je v okviru društva začela delovati
sekcija jutranje telovadbe, dogovarjamo se tudi o uvedbi joge.

Najbolj številčna udeležba je na turističnih izletih, pohodih in

na športno-rekreacijskih dejavnostih. A trudimo se na vseh
področjih. Za dejavnosti društva skrbi 45 organizatorjev. To so

vodje programov in sekcij, gospodar, poverjenice, od katerih

je večina tudi prostovoljk programa Starejši za starejše, pra-
porščak, skrbnik žalne zastave, člani upravnega in nadzornega

odbora ter častnega razsodišča. Člani upravnega odbora so

večinoma tudi vodje sekcij ali programov.

Društvo ima že vrsto let svojo spletno stran, ki jo redno osve-

žujemo, objavljamo novice, obvestila, poročila o izpeljanih

dogodkih ... Redno se oglašamo tudi v Novicah. Na ta na-

čin želimo delovanje društva približati našim članom, lokal-
ni skupnosti in širše. Želimo biti prisotni v lokalnem okolju.

O tem, da je naše delo prepoznavno, pričajo občinska in
druga priznanja, ki so bila v preteklih desetletjih podeljena

posameznikom, posameznim sekcijam in društvu.

Skrb za starejše je poslanstvo društva in pomemben

del vašega delovanja. Poverjenice, ki so večinoma tudi

prostovoljke programa Starejši za starejše, delujejo v

vseh vaseh in nudijo pomoč sovaščanom. Kaj starejši

največkrat potrebujejo? Kolikšno je povpraševanje po
obiskih poverjenic?

Da. Humanitarna nota je zelo pomemben del našega delova-

nja in miselnosti. Poskušamo kar najbolj pomagati starejšim,

čeprav smo vsi starejši. »Sodelovanje« med starejšimi je še kako
pomembno, pa naj bo to skrb za naše člane, stare 80 in več
let, kakor tudi dejavnosti, ki jim sledimo v okviru programa
Starejši za starejše.

Želje obiskovanih so različne. Starejši največ potrebujejo dru-
ženje, pa tudi pomoč pri nekaterih hišnih opravilih. Tudi v tr-

govino »skočimo«. Smo pa vedno pripravljeni nuditi kakršno

koli pomoč, če je le v naši moči. Podatek, da smo v letu 2021
opravili 673 dejanskih obiskov, po mojem prepričanju, pomeni

marsikaj.

Poudariti moram, da nam pri izvajanju socialnega programa
in tudi na drugih področjih našega delovanja vselej stojijo ob

strani članice in člani občinske uprave z županom Leopoldom

Pogačarjem na čelu, za kar se jim iskreno zahvaljujem.
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V letošnjem letu beležite tudi desetletnico pobratenja
z Društvom upokojencev Šalek iz Velenja. Kako ste se

našli, kako poteka vaše sodelovanje?

Po sklepu na zboru članov je bila 13. septembra 2012 pod-
pisana listina o pobratenju v Velenju. Spoznali smo se istega
leta na druženju ob prodajni konferenci v hotelu Delfin v Izoli

in že takrat je bilo razumeti, da se bo iz tega srečanja razvilo

kaj več. Veseli smo tega. Obiskujemo se ob zborih članov,

medsebojno se udeležujemo športnih turnirjev, proslav, vsako
leto se skupaj podamo na Pot kulturne dediščine Žirovnica ob

kulturnem prazniku.

Poglejmo še v prihodnost društva. Kakšni so vaši na-
črti, želje?

Predvsem nadaljevati v smeri, ki smo jo začrtali. Razvijati in
bogatiti naše dejavnosti ter pri tem obdržati kolektivni duh.

Naša največja želja, ki smo jo zapisali že v zbornik leta 2004, pa
je zagotovo izgradnja doma za starejše v naši občini, pri čemer
zelo aktivno sodelujemo. Želimo dom, ki bo ponujal potrebne
socialno-varstvene storitve in vključeval tudi medgeneracijske
dejavnosti. Ni pomembno, v kakšni obliki. Samo da bo.

V jubilejnem letu so v Društvu upokojencev pripravili zbornik, ki
opisuje delovanje društva s poudarkom na zadnjem desetletju.
Osrednja prireditev ob 70. obletnici delovanja Društva upo-

kojencev Žirovnica bo 1. oktobra v Dvorani pod Stolom.

Polona Kus
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